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Prezenční listina
Přítomní členové AS UK

1. LF 2. LF 3. LF

prof. MUDr. Tomáš Zima, CSc., MBA
Adam Karas
Andrea Rashovska

prof. MUDr. Richard Škába, CSc.
prof. MUDr. Jan Trka, Ph.D.
Matyáš Uvíra
Leona Petlíková

doc. MUDr. Jan Gojda, Ph.D.
Tereza Entlerová
Jonáš Vala

LF P LF HK FaF

doc. MUDr. Karel Ježek, Ph.D.
MUDr. Anna Malečková, Ph.D.
Karel Mikulčák
David Kverka

prof. RNDr. Jan Krejsek, CSc.
MUDr. Tomáš Soukup, Ph.D.
Vojtěch Trmal

PharmDr. Eduard Jirkovský, Ph.D.
Mgr. Eliška Mašková (online)
Amir Dezham

FF PF PedF

Mgr. Karel Šima, Ph.D.
Mgr. Richard Keračík

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc.
Bc. Jakub Čech (online)
Pavel Linzer (online)

doc. PhDr. Zbyněk Němec, Ph.D.
PhDr. David Greger, Ph.D.
Bc. Veronika Vohlídková (online)

FTVS PřF MFF

PhDr. Helena Vomáčková, Ph.D.
PhDr. Josef Voráček, Ph.D. (online)
Jan Fiala

doc. Ing. Stanislav Smrček
Mgr. Anna Altová
Mgr. Kristýna Bubeníková

doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D.
doc. PhDr. RNDr. Josef Stráský, Ph.D.
RNDr. Andrej Farkaš
Ing. Jan Hrabovský

FSV KTF HTF

prof. PhDr. Michal Kubát, Ph.D.
PhDr. Petr Jüptner, Ph.D.
Bc. Marek Boňko (online)

prof. PhDr. Ing. Jan Royt, Ph.D., DrSc.
Mgr. Bc. Kateřina Šolcová, Ph.D.
Ondřej Kříž
Jakub Sobotka

doc. ThDr. Pavla Damohorská, Th.D.
ThDr. Jaroslav Hrdlička
ThDr. Ing. Anna Müllerová

ETF FHS Součásti

doc. Jiří Mrázek, Th.D
Klára Ptáčková
Jan Tkáčik

Mgr. Lenka Martinec Nováková, Ph.D.
Ing. Petr Pavlík, Ph.D.
Bc. Martina Pustková
Marek Lentvorský

PhDr. Mgr. Pavel Pečený, Ph.D.
Mgr. Barbora Štindlová, Ph.D.

Omluvení členové AS UK
prof. MUDr. Zuzana Moťovská, Ph.D. (3.LF)
Tomáš Pavelka (LF HK)
PhDr. Zděnka Kudláčková, Ph.D. (FaF)
Mgr. Jan Bičovský, Ph.D. (FF)
Mgr. BcA. Petra Slížková, PgDip (FF)
JUDr. Michal Říha, Ph.D. (PF)
Bc. Dominika Erbeková (PedF)
Mgr. Veronika Krause (FTVS)
prof. RNDr. Jan Černý, Ph.D. (PřF)
PhDr. Jan Křovák (FSV)
Mgr. Petra Tesařová (HTF)
Dále nepřítomni
prof. MUDr. Robert Jech, Ph.D. (1.LF)
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Mgr. Jan Kranát, Ph.D. (ETF)
Hosté
prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D., rektorka UK
prof. RNDr. Tomáš Skopal, Ph.D., prorektor pro informační technologie
MUDr. Josef Fontana, Ph.D., prorektor pro strategickou spolupráci a rozvoj
Mgr. Martin Maňásek, kvestor UK
prof. Ing. František Zahálka, Ph.D. (FTVS)
Bc. Věra Barnová (RUK)
Ing. Radka Šerdová (KTF)
Michael Kučera (HTF)
Amáta Vohradská (PF), tajemnice AS UK
Mgr. Anna Matoušková (PF), tajemnice Legislativní komise AS UK

1.  Zahájení a předání osvědčení novým členům
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK,v 10:00 hod. přivítal přítomné členy AS UK i hosty. Zasedání se konalov
Modré posluchárně (Celetná 20).
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, pořádal MUDr. Annu Malečkovou, Ph.D., předsedkyni Hlavní volební
komise, aby předala osvědčení novým členům.
Osvědčení obdrželi
Mgr. Bc. Kateřina Šolcová, Ph.D. (KTF)
Prof. PhDr. Ing. Jan Royt, Ph.D., DrSc. (KTF)
PhDr. Josef Voráček, Ph.D. (FTVS)
Program zasedání AS UK
Předsednictvo AS UK navrhlo program zasedání AS UK. Program byl rozeslán členům AS UK a zveřejněn na
internetových stránkách senátu.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, uvedl, že předkladatel v návaznosti na diskusi na zasedání
Ekonomické komise AS UK požádal na o stažení bodu č. 5 „Nominace člena dozorčí komise CUIP“ z programu.
1. Zahájení a předání osvědčení novým členům
2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného dne 22. března 2024
3. Vystoupení J. M. paní rektorky
4. Vnitřní předpisy fakult
5. Nominace do pracovní skupiny RVH k implementaci doporučení NAÚ
6. Návrh provozního a kapitálového rozpočtu UK na rok 2024 a střednědobého výhledu UK na roky 2025 a 2026
7. Rozpis příspěvků a dotací na UK pro rok 2024
8. Právní jednání
9. Informace z pracovních komisí
10. Informace z Rady vysokých škol
11. Různé
Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje program zasedání.”
Schváleno tichým souhlasem
Ustanovení komise pro tajné hlasování
Navrženi byli: doc. RNDr. PhDr. Josef Stráský, Ph.D. (MFF), Tereza Entlerová (3.LF), Mgr. Anna Altová (PřF)
Hlasování o komisi pro tajné hlasování
Pro 50, proti 0, zdržel se 3
Schváleno
Předsedou komise pro tajné hlasování byl zvolen: doc. RNDr. PhDr. Josef Stráský, Ph.D. (MFF)

2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného
dne 22. března 2024
Amáta Vohradská, tajemnice AS UK, informovala o tom, že k návrhu zápisu ze zasedání AS UK byla doručena
připomínka Bc. Čecha, která byla zapracována.
Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje zápis ze zasedání AS UK konaného dne 22. března 2024.”
Hlasování
Pro 50, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

3. Vystoupení J. M. paní rektorky
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. paní rektorce.
Rozpočet, legislativa
J. M. paní rektorka uvedla, že se začíná jednat o návrhu státního rozpočtu pro rok 2025. Novela zákona o vysokých
školách prošla prvním čtením, jednalo se o ní v podvýboru pro vysoké školy. Poslanec Berki konstruktivně prošel
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všechny pozměňovací návrhy. Diskuse dospěla k tomu, že ještě dvě věci budou prosazovány ze strany obou politických
reprezentací, a to drobná úprava týkající se disertací na uměleckých vysokých školách a změna rozdělení financování
doktorandů, kteří působí na univerzitě i na Akademii věd. V současném znění je navrženo, že veškeré výdaje na
takového doktoranda půjdou za univerzitou, bude podán pozměňovací návrh směřující k tomu, aby byly výdaje sdílené.
Nejde o úplně triviální pozměňovací návrh, protože je třeba se vypořádat s mnoha aspekty, včetně možnosti převodu
doktorandů z prezenční formy do kombinované, ale do 14. května 2024 je čas. S poslanci ve školském výboru má
vysokoškolská reprezentace dobré vztahy a pozměňovací návrh je s nimi předjednán. Co se týče zákona na podporu
vědy a výzkumu, řeší se především uvolněné místo ministra pro vědu a výzkum. J. M. paní rektorka je přesvědčená,
že bude rychle obsazeno, aby měl sektor vysokých škol silný hlas při vyjednávání o rozpočtu. Dále uvedla, že MŠMT
svolává pracovní skupinu, které se má věnovat úpravám pravidel pro rozdělování příspěvků a dotací. První jednání se
věnovalo především vyhlášení ukazatele F v kohezi a bylo velmi konstruktivní. Požadavek na to, aby UK coby příjemce
prostředků z ukazatele F nebyla nuceny do konce roku při sestavení Vnitřního mzdového předpisu velmi rychle stlačovat
tarify, byl ze strany MŠMT vyslyšen. J. M. paní rektorka se domnívá, že s děkany existuje shoda na novém nastavení
Vnitřního mzdového předpisu, a od MŠMT má záruku, že nebude nutné tarify snižovat v letošním roce a bude na
to ještě celý příští rok, kdy bude Vnitřní mzdový předpis stejně nutné znovu otevřít kvůli novele zákona o vysokých
školách. Pracovní skupina MŠMT se rovněž věnovala ukazatelům A a K, diskuse bude ještě pokračovat. Informaci o výši
prostředků, se kterou půjde MŠMT do vyjednávání o státním rozpočtu, obdržela ČKR minulý týden na svém zasedání od
ministra Beka, který přislíbil, že bude jednat o navýšení celkového rozpočtu, konkrétně o 6 miliard Kč jen v příspěvkové
části. Dále jednat bude i o rozpočtu na vědu. Na podporu excelence má MŠMT připraveno pro letošní rok 200 mil. Kč, ze
kterých chce 20 mil. Kč dát čtyřem umělecky zaměřeným vysokým školám a 180 mil. Kč rozdělit mezi univerzity, které
mají hodnocení A ve vědě. To by měly být ještě prostředky, které by měly dorazit na podporu excelence ukazatelem F.
Zdrojem mají být nevyčerpané prostředky nejen z kapitoly MŠMT. V roce 2026 a 2027 chce MŠMT podporovat excelenci
novým programem, do kterého by mělo jít 500 mil. Kč každý rok. Parametry hodnocení excelence se prozatím objevují
pouze v kuloárech.
J. M. paní rektorka dále shrnula průběh jejího dnešního jednání s primátorem hl. m. Praha doc. Svobodou. Jednali o
podpoře cizojazyčných studijních programů. Pan primátor také slíbil pomoc s přípravou dočasného památníku obětí
střelby na FF UK na náměstí Jana Palacha. Je otevřen i diskusím o otázkách souvisejících s výstavbou kampusu
Albertov.
Zahraniční vztahy, komunikace
Co se týče zahraničních vztahů, připravují se motivační pravidla pro rozdělování Erasmus prostředků na mobility
studentů. UK stále patří mezi deset nejúspěšnějších univerzit co do počtu přijíždějících i odjíždějících studentů, ale je
to trochu bráno jako samozřejmost, aniž by této oblasti byla věnována systematická pozornost. J. M. paní rektorka dále
uvedla, že na fakultách pokračují snídaně s rektorkou. Zároveň avizovala konání Zahradní slavnosti dne 24. 6. 2024
v 18:00 v zahradách Senátu.
Studium, věda
J. M. paní rektorka dále uvedla, že vedení UK se aktivně věnuje tématu studijní úspěšnosti, MŠMT bude klást důraz
na její zvyšování a tlakem budou ekonomické incentivy. Doc. Polák k tomuto tématu dne 16. 4. 2024 uspořádal kulatý
stůl. Dne 17. 5. 2024 pak proběhne mezinárodní konference, aby UK měla mezinárodní joint a double degree studijní
programy, což je rovněž jeden z ukazatelů, který může pomáhat získávat prostředky z unijních zdrojů. Prof. Krištoufek se
intenzivně věnuje tomu, aby si UK uměla o unijní zdroje říct. J. M. paní rektorka dále uvedla, že UK čekají tři mezinárodní
hodnocení.
PR a IT
J. M. paní rektorka uvedla, že UK aktivně sjednocuje uchazečské weby Informovala také o vyhlášení soutěže Claim pro
UK a třetího kola soutěže UKa. Dále uvedla, že vedení UK se snaží umožňovat fakultám používání umělé inteligence
v rámci M365.
Rozprava
Dr. Farkaš se dotázal, proč MŠMT v této situaci, kdy jsme si při mzdové kohezi uvědomili, že Vnitřní mzdový předpis
bude v roce 2025 třeba znovu otevřít kvůli novele vysokoškolského zákona, trvá na termínu registrace změny do konce
září 2024. J. M. paní rektorka uvedla, že tlak MŠMT chápe jako tlak na zvýšení tarifů. Znamená to legislativní práci letos
i příští rok, ale je ráda, že na jednotných tarifech panuje obecná shoda. Není to tak, že by všichni děkani a děkanky
nadšeně souhlasili, ale předpis poslali i s výhradami k dalšímu projednávání.
Dr. Farkaš dále v souvislosti se zmíněným připravovaným pozměňovacím návrhem uvedl, že by bylo dobré vyjasnit, že
se nemá týkat jen Akademie věd, ale všech školících institucí. Dotázal se, zda správně pochopil to, že by škola mohla
přeřadit doktoranda z prezenčního do kombinovaného studia. J. M. paní rektorka vysvětlila, že je to jen kvůli tomu, aby
pravidla mohla být flexibilnější, každá vysoká škola si to pak nastaví sama. Debata nad hypotetickými ustanoveními
Studijního a zkušebního řádu UK je zbytečná. Do zákona chce prosadit, aby si každá škola mohla samostatně určovat,
jak s formami studia bude zacházet. Flexibilita je něco, co potřebujeme. Dr. Farkaš uvedl, že se mu zdá podstatné, aby
toto jasně zaznělo, protože se to týká všech doktorských studentů. J. M. paní rektorka uvedla, že všech doktorských
studentů se týká Studijní a zkušební řád UK a tato diskuse bude probíhat ve chvíli, kdy se tento předpis bude novelizovat.
Dr. Farkaš se dotázal, s jakými agendami se lze obracet na novou výkonnou ředitelku RUK. J. M. paní rektorka uvedla,
že si nepředstavuje, že by se na ni měli obracet jednotliví členové AS UK jako její první cílová skupina. Pozice výkonné
ředitelky RUK vznikla proto, že UK není v lehké finanční pozici a čeká ji několikamiliardová výstavba. Agenda výkonné
ředitelky je o tom, aby v tomto investičně náročném období byly dobře propojené odbor výstavby, ekonomický odbor a
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tak dále. Pokud se členové a členky AS UK budou potřebovat obracet na RUK, bude nadále jejich středobodem J. M.
paní rektorka. Přímým nadřízeným výkonné ředitelky je pan kvestor.
Dr. Farkaš dále uvedl, že se blíží konec platnosti smlouvy UK s hl. m. Prahou o Kampusu Hybernská a dotázal se, zda
probíhají nějaká jednání o další spolupráci. J. M. paní rektorka uvedla, že jednání probíhají jak na její úrovni, tak na
úrovni prorektorů.
Dr. Farkaš dále uvedl, že na výjezdním zasedání SK AS UK byla internacionalizace jedním z pracovních témat. V otázce
Erasmu je několik věcí, které dle pohledu studentů vyžadují téměř okamžitou odpověď ze strany vedení UK. Jednou z
nich je vysoká administrativní náročnost celého procesu, který je primárně na studentech, kteří k tomu nemají žádný
návod. Druhá věc je ta, že často nejsou smlouvy na webu aktuální, takže se stává, že student administrativní kolečko
započne, ale pak zjistí, že nabídka už neplatí. V této situaci není ideální poslouchat, jak je UK v Erasmu skvělá. J. M.
paní rektorka uvedla, že si tyto věci uvědomuje a je ráda, že se studenti o téma internacionalizace zajímají. Ještě před
rokem a půl neexistovalo na UK propojení mezi vedením UK a European Students Network, což jsou studenti, kteří
účastníkům programu Erasmus pomáhají. Za poslední dobu se komunikace velmi zlepšila. Snaží se, aby „Erasmus
without paper“ neznamenal jen podpis smluv, ale aby měl reálný dopad na proces. Další problém je uznávání studijních
povinností, což bude předmětem dlouhé diskuse mezi fakultami.
Prof. Trka uvedl, že vnímá jako manipulativní, když se řekne, že děkani s něčím vyjádřili souhlas, když materiál samotný
uvádí, že souhlas vyjádřilo 5 fakult a většina ostatních vyjádřila více či méně zásadní nesouhlas. Pro předkládání
stanovisek mají fakulty čas do 10. května 2024. J. M. paní rektorka vysvětlila, že mezi tím, kdy byl materiál zaslán
členům AS UK a fakultám k předkládání pozměňovacích návrhů, resp. stanovisek, proběhlo RKR, na kterém bylo všech
17 děkanů a všichni řekli, že jsou pro to, aby návrh šel dál, protože prostředky na mzdovou kohezi chtějí.
Prof. Trka dále k přídavku do rozpočtu uvedl, že to sotva vyrovnává inflaci za poslední tři roky. Nikam se neposouváme
a bylo by dobré to zdůrazňovat. J. M. paní rektorka uvedla, že si toto uvědomuje, ale ministr Bek dal najevo, že 6 miliard
Kč je maximum možného, co je ochoten navrhnout. Z jejího pohledu je to významný krok.
Prof. Trka dále v souvislosti s odchodem ministryně pro vědu uvedl, že by bylo dobré, kdyby J. M. paní rektorka při
jednání s ministry a dalšími činiteli zdůraznila, že by bylo dobré, kdyby nový ministr měl o vědě alespoň nějaké ponětí.
J. M. paní rektorka uvedla, že ministr vždy nemusí být nejkovanější odborník, ale musí být šikovný politik. Ona hodnotila
paní ministryni kladně proto, že byla vždy na straně vysokých škol a vždy se snažila, aby její resort fungoval, byť chápe,
že bychom tam nyní radši měli někoho jiného než středoškolského učitele.
Prof. Trka dále k postgraduálním stipendiím a souvisejícímu pozměňovacímu návrhu uvedl, že se bude určitě týkat
spousty institucí, které se na tom institucionálně nepodílí, například fakultní nemocnice, které do toho budou vnášet
nerovnosti a hledat cesty, jak obcházet pravidla. J. M. paní rektorka uvedla, že to bude na nás, jak to využijeme. Je možné
se s fakultními nemocnicemi dohodnout, že pracovníci fakultních nemocnic jsou jen v kombinované formě, případně s
nimi skutečně uzavřít smlouvy. Z komunikace s fakultními nemocnicemi se jí zdá, že na tom možná nebude panovat
shoda, ale nebude děkany nutit, aby to bylo homogenní.
Mikulčák se dotázal, zda výkonná ředitelka RUK bude členkou KR. J. M. paní rektorka uvedla, že bude na jeho
zasedáních hostem.
                                                       
Návrh usnesení:
„AS UK bere na vědomí informace od J. M. paní rektorky.”
Schváleno tichým souhlasem

4. Vnitřní předpisy fakult
Tento bod uvedl JUDr. Ing. Josef Staša, Ph.D.,předseda AS UK,a představil došlý návrh fakultního vnitřního předpisu.
Materiály byly řádně zveřejněny ve veřejné části webu AS UK. J. M. paní rektorka předložila k došlému návrhu kladné
stanovisko.

a) Změna Pravidel pro přiznávání stipendií na FaF UK (č.j. 78/2024)
Dr. Staša uvedl, že Legislativní komise AS UK vyjádřila k předloženému návrhu souhlasné stanovisko.
Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje návrh změny Pravidel pro přiznávání stipendií na FaF UK(č.j. 78/2024) s výhradou legislativně
technických oprav.“
Hlasování
Pro 55, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

5. Nominace do pracovní skupiny RVH k implementaci
doporučení NAÚ
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a představil došlé nominace.
Hlasování o tajném hlasování prostřednictvím elektronického hlasovacího zařízení dle čl. 9 odst. 8 JŘ AS
Pro 52, proti 1, zdržel se 1
Schváleno
Navržení byli:
Bc. Marek Boňko (FSV)
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Karel Mikulčák (LFP)
Arnošt Polák (PřF)
Doc. Stráský, předseda komise pro tajné hlasování, seznámil členy AS UK s procedurou elektronického tajného
hlasování a hlasování zahájil.
Po provedení procedury elektronického tajného hlasování vyhlásil výsledky tajného hlasování.
Výsledky tajného hlasování:
Pro Bc. Marka Boňka bylo odevzdáno 50 hlasů pro, 1 proti, 5 zdrž.
Pro Karla Mikulčáka bylo odevzdáno 45 hlasů pro, 4 proti, 6 zdrž.
Pro Arnošta Poláka bylo odevzdáno 47 hlasů pro, 2 proti, 6 zdrž.
Návrh usnesení:
„AS UK nominuje do pracovní skupiny RVH k implementaci doporučení NAÚ Bc. Marka Boňka (FSV), Karla Mikulčáka
(LFP) a Arnošta Poláka (PřF).“
Schváleno

6. Návrh provozního a kapitálového rozpočtu UK na rok 2024
a střednědobého výhledu UK na roky 2025 a 2026
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a dotázal se, zda někdo z členů AS UK nevznáší formální
připomínku proti spojení hlasování o rozpočtu a střednědobého výhledu do jednoho.
JUDr. Staša dále předal slovo J. M. paní rektorce k představení materiálu. J. M. paní rektorka požádala o úvodní slovo
Mgr. Maňáska, kvestora UK.
Mgr. Maňásek uvedl, že jde o zásadní materiál, jehož zpracování je povinné dle vysokoškolského zákona a vnitřních
předpisů UK. Prochází schválením všemi orgány. Jak již bylo zmíněno, materiál zahrnuje dvě části, tedy rozpočet a
střednědobý výhled. Co se týče rozpočtu, jde v materiálu obsažena část provozní a část kapitálová neboli investiční. V
provozní části je rozpočtována činnost hlavní a doplňková. V hlavní činnosti pracuje UK s rozpočtem 15 019 milionů Kč
zatímco v části doplňkové jde pouze o 435 milionů Kč. Provozní část se z velké části skládá z toho, co UK získá formou
příspěvků a dotací z MŠMT. Reálné zvýšení spatřujeme v ukazateli A a K v hodnotě necelých 21 mil. Kč, což není mnoho
a je to zkresleno tím, že v roce 2023 dostala UK 146 mil. Kč pomocí ukazatele F na nárůst cen energií, který v roce 2024
není a peníze jsou rozpuštěny do ukazatelů A a K. Co se týče ukazatele C na doktorandská stipendia, čerpání bude
výrazně jiné než v roce 2023, kdy to byla rozpočtovaná částka, kterou UK nevyčerpala a MŠMT ji v mezidobí pokrátilo o
studenty, kteří studium ukončili nebo přerušili. Pro UK to reálně znamená nárůst zhruba 5 mil. Kč. Nově nebude částka
vázána na počet studentů studujících v SDS+1, tudíž krácena nebude. Významnější nárůst je také v prostředcích na
podporu studentů se specifickými potřebami. V části dotace na vědu DKRVO došlo k nárůstu o necelých 100 mil. Kč
(4,35%). Bohužel byl zaznamenán pokles v prostředcích na SVV, konkrétně o 25 mil. Kč (8,4%). Co se týče doplňkové
činnosti, vedení UK pracuje s výhledy vycházejícími z roku 2023, přičemž tyto odhady jsou zejména ve výnosové části
velmi konzervativní a je pravděpodobné, že realita bude lepší. Rozpočet je v této chvíli sestaven záměrně jako plusový.
Důvod je ten, že prostředky mohou být po zdanění rozděleny do fondů a použity na kofinancování projektů, kde není
možné kofinancování vyřešit jinak. Pokud jde o kapitálovou část rozpočtu, došlo k navýšení v hodnotě zhruba o 1,8 mld.
Kč. V nejvyšší míře se na tom podílí stavba kampusu Mephared, kde jsou očekávány prostředky z NPO. Co se týče
střednědobého výhledu, předpokládá se mírný nárůst, který bude v návrzích rozpočtu na roky 2025 a 2026 korigován
v souvislosti s tím, jak se bude vyvíjet financování ze strany státu. V tuto chvíli se pracuje jen s tím, co je v oficiálním
střednědobém výhledu MŠMT a s odhady, jak se bude UK dařit v doplňkové činnosti.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Rozprava
Dr. Farkaš uvedl, že na Ekonomické komisi AS UK vyšlo najevo, že ve střednědobém výhledu není reflektována
navržená úprava Vnitřního mzdového předpisu. To znamená, že k odhadu je třeba připočíst zhruba miliardu. Mgr.
Maňásek uvedl, že tomu tak skutečně je.
Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje Návrh provozního a kapitálového rozpočtu UK na rok 2024 a střednědobého výhledu UK na roky
2025 a 2026.“
Hlasování
Pro 52, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

7. Rozpis příspěvků a dotací na UK pro rok 2024
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. paní rektorce k představení materiálu.
J. M. paní rektorka požádala o úvodní slovo Mgr. Maňáska, kvestora UK.
Mgr. Maňásek uvedl, že rozpis příspěvků a dotací byl sestaven na základě Principů schválených v červnu 2023 a
představuje jejich naplnění podle aktuálních dat. Rozpis byl zpracováván především v březnu, následně byl zaslán k
připomínkování tajemníkům fakult. Většina dotazů a připomínek byla vysvětlena, jedna připomínka týkající se ukazatele
externích příjmů u PF UK byla zapracována. Konkrétní čísla vychází z rozpočtu, především z rozdělení ukazatelů A a
K a rozdělení DKRVO a prostředků na specifický vysokoškolský výzkum v části, do které nespadá GA UK. Celkově se
rozděluje o něco vyšší částka než v roce 2023 s tím, že částka rozepisovaná na fakulty je dána především vytýkáním na
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některé záležitosti. Nejvíce se na tom projevuje vytýkání do fondu Mikuláš, což bylo v červnu 2023 odsouhlaseno. Dále
jsou vytýkány prostředky na SIS, a to tentokrát z prostředků na vzdělávací činnost i na vědu, a to z toho důvodu, že SIS
podporuje ve významné části i doktorské studium. Na Ekonomické komisi AS UK padl dotaz na navýšení prostředků na
ukazatel J, které není dané tím, že by MŠMT přispělo víc peněz, ale tím, že zájem o stravováním v menzách roste a v
roce 2023 zaznamenaly KaM výrazně vyšší počet vydaných jídel. Závěrem uvedl, že rozpis obsahuje netradiční věc, a
to že do koheze spadla FaF, což je dáno poklesem počtu studentů v minulých letech.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje Rozpis příspěvků a dotací na UK pro rok 2024 a doporučuje jej předložit Správní radě UK ke schválení.“
Hlasování
Pro 49, proti 0, zdržel se 1
Schváleno

8. Právní jednání
a) BIOCEV - Smlouva s C?EZ Distribuce, a.s.
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, kvestorovi UK, k
představení předloženého materiálu.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK, která
doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Návrh usnesení:
„AS UK projednal návrh smlouvy s ČEZ Distribuce, a.s. o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene a dohodu o
umístění stavby zařízení distribuční soustavy na pozemcích parc. č. 293/6, 294/6, 294/7 a 306 v k. ú. Vestec u Prahy
a doporučuje návrh smlouvy spolu s dohodou o umístění stavby předložit Správní radě UK k vydání předchozího
písemného souhlasu s jejím uzavřením.“
Hlasování
Pro 47, proti 0, zdržel se 0
Schváleno
b) Přeložka kabelu UK v Břevnově
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, kvestorovi UK, k
představení předloženého materiálu.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Návrh usnesení:
„AS UK projednal návrh smlouvy o zřízení věcného břemene inženýrské sítě na pozemcích hl. m. Prahy parc. č.
2557/197, 2557/198 a 3765/1 v k. ú. Břevnov v souvislosti s přeložkou kabelu univerzity a doporučuje návrh smlouvy
předložit Správní radě UK k vydání předchozího písemného souhlasu.“
Hlasování
Pro 53, proti 0, zdržel se 0
Schváleno
c) U?JOP – Dodatek c?. 2 k nájemní smlouvě, zámek Poděbrady
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, kvestorovi UK, k
představení předloženého materiálu.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Návrh usnesení:
„AS UK projednal návrh dodatku č. 2 k nájemní smlouvě se společností Vilémovo, s.r.o. na prostory v zámku v
Poděbradech a doporučuje dodatek č. 2 uzavřít.“
Hlasování
Pro 54, proti 0, zdržel se 0
Schváleno
d) Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo – Kampus Albertov, Biocentrum
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, kvestorovi UK, k
představení předloženého materiálu. Mgr. Maňásek uvedl, že UK obdržela od zhotovitele návrh na změnu obsazení
dvou pozic v projektovém týmu, a to konkrétně stavbyvedoucího a jeho zástupce. Bylo provedeno posouzení jejich
kvalifikace a bylo shledáno, že požadavkům vyhovují. Jelikož nejde o záležitost dopadající na finance, neprojednávaly
tento dodatek akademické senáty zúčastněných fakult.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Návrh usnesení:



Compiled Jun 24, 2024 3:50:27 PM by Document Globe ®   7

„AS UK projednal návrh Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo č.j. UKRUK/182357/2023-2 UK – VÝSTAVBA KAMPUSU
ALBERTOV – BIOCENTRUM a předložený návrh schvaluje. Akademický senát doporučuje tento dodatek č 1 ke
Smlouvě předložit k projednání ve Správní radě UK ve smyslu písm. a), odst. 1, §15 Zákona o vysokých školách.“
Hlasování
Pro 53, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

9. Informace z pracovních komisí
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, vyzval předsedy pracovních komisí AS UK, aby plénum informovali o
činnosti komisí.
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl, že Legislativní komise AS UK kromě již projednaného poskytla
dvě konzultace k návrhu vnitřních předpisů z PřF a z PF.
                                                                                                               
Doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, uvedl, že Ekonomická komise AS UK obdržela návrh
Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2025, který v současné době členové komise komentují, stejně
tak Vnitřní mzdový předpis. Jsou také sbírány připomínky k CUIP ve smyslu stanovení požadavků na další informace
a způsob práce s DR CUIP dovnitř UK. Opakovaně se na různých komisích objevuje otázka doktorandů po novele
vysokoškolského zákona a je v plánu uspořádat kulatý stůl ve chvíli, kdy zákon bude ve druhém nebo třetím čtení.
Bc. Marek Boňko, předseda Sociální komise AS UK, uvedl, že Sociální komise AS UK se tento měsíc nesešla.
Pavel Linzer, předseda Studijní komise AS UK, uvedl, že Studijní komise AS UK se tento měsíc nesešla.
RNDr. Andrej Farkaš, předseda Komise pro IT AS UK, uvedl, že Komise pro IT AS UK obdržela několik informačních
materiálů, které vzala na vědomí. Jeden se týkal studentských emailů, debata vyústila ve shodu na tom, že v testovacím
režimu by neměla být žádná omezení nad rámec běžných emailových klientů. Toto se možná bude muset přehodnotit ve
chvíli, kdy se bude uzavírat nová smlouva v Microsoft. Rovněž byl komisi poskytnut přehled zapojení do O365, komise
se vyjádřila v tom smyslu, že by do přechodu měl být zapojen celý rozšířený rektorát, aby šel příkladem. K novému
SIS obdržela komise přehled aktuálního vývoje, podstatným datem je červen 2025, kdy by měla být verze dostupná v
rozumné formě i pro studenty. Bude se také přesoutěžovat nová mobilní aplikace. Rovněž se diskutovala otázka celkové
analýzy univerzitního webu, k čemuž bylo přijato usnesení, ve kterém bylo vedení UK požádáno o rozpracování dalších
kroků, které by vedly k vyřešení problémů popsaných v materiálu a přípravu celkové koncepce.
Mgr. Kristýna Bubeníková, předsedkyně Komise pro třetí roli AS UK, uvedla, že Komise pro třetí roli AS UK vyslechla od
doc. Vlacha novinky z oblasti PR. Dále vzala na vědomí výroční zprávu Didaktikonu za rok 2023 a v této souvislosti přijala
usnesení, ve kterém podpořila další rozvoj vzdělávacího centra Didaktikon. Dále vzala na vědomí zprávu o veletrzích
vzdělávání uchazečské sezóny 2023/2024.
Dr. Farkaš uvedl, že Petiční komise AS UK nezasedala, ale přijala usnesení k problematice přijímacího řízení na 3.LF.
PhDr. David Greger, Ph.D., předseda Komise pro vědu AS UK, uvedl, že Komise pro vědu AS UK jednala o nastavení
pětiletého hodnocení vědy a vydání opatření rektorky k tomuto tématu. Diskuse bude dále pokračovat. Druhým bodem
byla reforma doktorských studií a došlo ke shodě, že by bylo dobré uspořádat kulatý stůl na téma nového financování. K
této problematice rovněž proběhla diskuse o navazujících věcí, konkrétně sjednocování standardů doktorského studia
napříč UK pomocí koordinačních rad. Zároveň bylo diskutováno, jaké by mohly být úpravy a jestli třeba opatření rektora
stanovující deset doktorandů na jednoho školitele není příliš mnoho. Diskutovalo se též o rozšíření stupňů hodnocení.
Komise neprojednala materiál k habilitačním a jmenovacím řízením, byl posunut termín pro připomínkování. V květnu
se bude komise věnovat otázce postdoktorandů.
Návrh usnesení:
  „AS UK bere na vědomí informace z pracovních komisí.”
Schváleno tichým souhlasem

10. Informace z Rady vysokých škol
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo doc. Stráskému.
Doc. Stráský uvedl, že zasedala Ekonomická komise RVŠ, která je v bojové náladě, protože vysoké školy mají málo
peněz. Doc. Stráský se snažil přenést na zasedání diskusi z březnového zasedání AS UK. Proběhla standardní diskuse,
nálada je taková, že by se mělo dát jasně najevo, že všechny vysoké školy jsou podfinancované. Jediný, kdo není úplně
chudý, je ten, kdo si dokáže sehnat peníze mimo institucionální financování.
Doc. Pavlík doplnil, že pokud bude demonstrace, bude jí opět organizovat Hodina pravdy a bylo by dobré, kdyby tentokrát
vyšli do ulic všichni. Případná větší akce se plánuje na 3. června.
Prof. Zahálka uvedl, že 10. dubna 2024 proběhlo pravidelné setkání předsednictva RVŠ s ministrem Bekem, kde byly
znovu diskutovány otázky financování a otázka novely vysokoškolského zákona. Na to navázalo 11. a 12. dubna 2024
forum předsedů akademických senátů na ČVUT, kde byl přítomen i již zmíněný poslanec Berki. Bylo potvrzeno, že budou
eliminovány jakékoliv přílepky kromě změn avizovaných paní rektorkou. Dále se uskutečnilo zasedání výboru NPO,
kde byl představen nový předseda. Hojně se diskutovalo o milnících implementace včetně kontrolních mechanismů.
Jednohlasně zaznělo, že administrativní zátěž se příliš zvyšuje. Další událostí bylo zasedání podvýboru pro školství, kde
se potvrdily věci z předchozích jednání, poslanci se sjednotili na tom, jak budou postupovat při podávání pozměňovacích
návrhů. Dále proběhla harmonizace poskytování pravidel pro účelové podpory platformy RVVI, kde se řešil výzkum
z hlediska priorit a jeho předvídatelnost ve vztahu k zadávacím dokumentacím. Poslední akcí je včerejší zasedání
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Předsednictva RVŠ, kde kromě věcí zmíněných paní rektorkou byla diskutována též otázka koncesionářských poplatků.
Na zasedání byla přítomna vrchní ředitelka prof. Wildová, která zhodnotila proceduru ohledně novely vysokoškolského
zákona, kde panuje shoda na zakotvení možnosti ukončení magisterského studia pouze diplomovou prací bez státní
zkoušky a na již zmíněné smlouvě mezi akademiemi a univerzitami s ohledem na doktorské studenty. Třetí čtení by
mělo proběhnout ideálně do prázdnin. Jednoznačně zazněla pochvala spolupráce s RVŠ a ČKR. Prof. Wildová rovněž
informovala o druhé novele, která se zabývá akreditacemi a zvýšením kvality studia. Byla též diskutována problematika
financování, prof. Wildová deklarovala vůli MŠMT postupovat v módu navyšování o 6 miliard Kč. Pořád se zaměňuje
slovo navýšení se slovem dorovnávání, což je třeba ve veřejném prostoru opakovat. Byla také otevřena otázka nominace
studentského zástupce do NAÚ, kde se znovu diskutovala nominace Bc. Čecha. Proběhlá procedura byla místy ne zcela
korektní. Prof. Zahálka se dále vyjádřil k usnesení SK RVŠ, které se týkalo graduation rate a ukazatele K.
Bc. Boňko doplnil další kontext ke zmíněnému usnesení. Vysvětlil rovněž situaci s nominací do NAÚ, kterou odstartovala
komunikace z MŠMT, které oslovilo přímo SK RVŠ, což dle zákona nemělo. Dále uvedl, že 19. 4. 2024 proběhla na ZČU
konference akademických senátorů, kde se řešila témata jako kvalita vysokých škol, umělá inteligence, udržitelnost a
podobně. Dále byli nominováni členi do výboru ceny Jana Opletala.
J. M. paní rektorka uvedla, že za zmíněnou druhou novelou vysokoškolského zákona je třeba vidět cestu do evropských
struktur akreditačních úřadů, kterým v současné chvíli NAÚ nevyhovuje. K usnesení SK RVŠ uvedla, že MŠMT chce
studijní neúspěšnost pojmout trochu jinak a je třeba se připravit na nové myšlenky řešení studijní neúspěšnosti. Poplatky
za delší studium problém neřeší.
Prof. Krejsek uvedl, že podporuje akci, která se plánuje na 3. června 2024.
Dr. Jirkovský se dotázal, zda bude stejně jako loni pořádána soutěž pro středoškoláky z Nadačního fondu. Dr. Farkaš
uvedl, že správní rada byla doteď zahlcená jinými okolnostmi. Dr. Jirkovský dále požádal, aby byl připraven návod, jak
má vypadá závěrečná zpráva z těchto projektů.
Návrh usnesení:
  „AS UK bere na vědomí informace z Rady vysokých škol.”
Schváleno tichým souhlasem

11. Různé
Dr. Farkaš informoval o proběhlém výjezdním zasedání studentské komory AS UK a o tématech, která zde byla
diskutována.
Dr. Farkaš dále požádal vedení UK, aby v případě, kdy po AS UK žádá nominace do nějaké pracovní skupiny, která
není běžně ustanovená, doplnila pro výběr vhodné osoby bližší parametry.
Dr. Staša uvedl, že Předsednictvo AS UK stanovilo termíny zasedání AS UK na 11. října, 22. listopadu, 13. prosince.
24. ledna a 7. února.
Návrh usnesení:
  „AS UK bere na vědomí informace z bodu Různé.”
Schváleno tichým souhlasem
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, poděkoval senátorům za jejich účast na zasedání AS UK a uvedl, že
příští zasedání AS UK se bude konat 24. května 2024. Zasedání ukončil ve 12:20.

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc.
předseda AS UK
Zapsala: Anna Matoušková, tajemnice Legislativní komise AS UK
Zápis ke stažení  zde .


